

[Text]

**Miss MacDonald (Kingston and the Islands):** I am sure that you are sending them lots of applications or encouraging your communities to send in lots of applications under Section 38 of the Unemployment Insurance Act.

**Mr. Nystrom:** Anyway, this 700-person force of yours is one of your new ideas, though, for creating jobs, I gather? I hear you nodding in the affirmative.

**Miss MacDonald (Kingston and the Islands):** Well, I am sure you did not see it.

**The Vice-Chairman:** Thank you, Madam Minister. We have one last speaker before we finish. Go ahead, Mr. Dingwall.

**Mr. Dingwall:** Thank you, Mr. Chairman. I will be very brief. With regard to Canada Works money, I believe, the Minister, mentioned that there was approximately \$160 million set aside for Section 38 funds. Is that correct?

**Miss MacDonald (Kingston and the Islands):** That is \$180 million.

**Mr. Dingwall:** Could the Minister indicate as to whether or not any moneys have been allocated for work-sharing programs? My understanding is that the private sector was very keen on that particular program as to how much money she would now be prepared to put into it.

• 1730

**Miss MacDonald (Kingston and the Islands):** Yes, there has been. I will have to get you the exact figures.

**Mr. Dingwall:** Okay.

**Miss MacDonald (Kingston and the Islands):** The present ceiling is \$85 million, of which \$28 million has been committed to date.

**Mr. Dingwall:** Okay. I want to re-emphasize with the Minister that when we talked to her earlier about the student Summer Canada employment programs I was a little concerned when I heard the members opposite say they were happy to see that program dismantled. On the other hand, I was happy to hear that the Minister is going to put something in its place, and I cannot emphasize enough the importance of doing that very, very soon. I know consultation is important and I would appreciate it if she would embark upon that, but it is important for students to know as quickly as possible, particularly before January 1, 1985, what is in the cards.

The second comment: On the 700 person-years, if it is 700 person-years for policing the UIC act, would the Minister be prepared to table with this committee the directive those individuals will be given for the policing of the UIC? Many of us are concerned genuinely that this policing of UIC will amount to harassment. Many of us have many examples of where individuals, whether because of educational purposes or what, have been harassed by individuals intentionally or otherwise, but now to throw in the mix that approximately 700 persons will be sent out to police the UIC act, to interview people more thoroughly... Perhaps you ought to table that directive you will be giving these new employees.

[Translation]

**Mlle MacDonald (Kingston et les Îles):** Je suis sûre que vous leur envoyez beaucoup de formulaires de demande et que vous encouragez vos localités à envoyer des demandes en vertu de l'article 38 de la Loi sur l'assurance-chômage.

**M. Nystrom:** Quoi qu'il en soit, cette brigade de 700 personnes est votre façon de créer des emplois, j'imagine? Je vois que vous donnez des signes d'assentiment.

**Mlle MacDonald (Kingston et les Îles):** Je pensais que vous ne verriez pas.

**Le vice-président:** Je vous remercie, madame la ministre. Nous avons le temps pour un dernier intervenant. Allez-y, monsieur Dingwall.

**M. Dingswall:** Je vous remercie, monsieur le président. Je serai très bref. La ministre a mentionné qu'il y avait quelque 160 millions de dollars disponibles pour l'application de l'article 38. Est-ce exact?

**Mlle MacDonald (Kingston et les Îles):** C'est 180 millions.

**M. Dingwall:** La ministre pourrait-il nous dire si des fonds ont été alloués aux programmes de partage du travail? Je crois savoir que le secteur privé s'intéresse beaucoup à ce programme en particulier et voudrait savoir quelles sommes la ministre sera disposée à y consacrer.

**Mlle MacDonald (Kingston et les Îles):** Oui. Je vous ferai parvenir les chiffres exacts.

**M. Dingwall:** Très bien.

**Mlle MacDonald (Kingston et les Îles):** Le plafond actuel est de 85 millions de dollars et 28 millions ont déjà été engagés.

**M. Dingwall:** Très bien. Je tiens à répéter à la ministre que s'agissant des programmes d'emploi d'été des étudiants dont nous avons parlé un peu plus tôt, entendre les députés d'en face se réjouir de leur abandon m'a un peu inquiété. Par contre, c'est avec plaisir que j'ai entendu la ministre dire qu'elle allait les remplacer par autre chose, et je n'insisterais jamais suffisamment sur l'importance qu'il y a à le faire au plus tôt. Je connais l'importance de la consultation en la matière et j'apprécierais qu'elle fasse diligence car il importe que les étudiants soient prévenus aussi rapidement que possible et avant le 1<sup>er</sup> janvier 1985.

Deuxièmement, la question des 700 années-personnes. Si elles ont pour tâche de contrôler l'application de la Loi sur l'assurance-chômage, la ministre serait-elle disposée à déposer auprès du Comité les directives qui seront données à ces personnes? Beaucoup d'entre nous craignent véritablement que ce contrôle se transforme en brimade. Beaucoup d'entre nous connaissent des cas où des gens, pour de cause d'études ou autre, ont été les victimes de brimades intentionnelles ou non, et affecter maintenant environ 700 personnes ou plus à la police de l'assurance-chômage, interroger les gens de manière beaucoup plus exhaustive... Vous devriez peut-être déposer les directives que vous donnerez à ces nouveaux employés.